

朝陽科技大學
100學年度第1學期教學大綱

當期課號	7127	中文科名	財務策略研究
授課教師	張進德	開課單位	台灣產業策略發展博士學位學程
學分數	3	修課時數	3
修習別	專業選修	開課班級	日間部博士班1年級 A班
類別	一般課程		

本課程與系所培養學生核心能力關聯度	高度關聯	中高關聯	中度關聯	中低關聯	低度關聯
應用產業發展理論與實務於專業管理的研析能力。	✓				
評估、分析、解決產業發展相關問題的能力。	✓				
掌握產業脈動趨勢及國際視野之能力。	✓				
獨立、整合或協同合作的研究能力。	✓				
專業倫理、社會責任與終身學習的能力。	✓				

本課程培養學生下列知識：

This course aims to provide the students with the techniques to assess the effect on the value of a firm when it changes any of the financial strategies: financing, dividend, investment, IPO, stock splits, stock repurchases, risk hedging, and divestitures among others.

- 1.To assess the effect of financing strategies on the value of a firm.
- 2.To assess the effect of dividend strategies on the value of a firm.
- 3.To assess the effect of investment strategies on the value of a firm.
- 4.To assess the effect of initial public offering (IPO) on the value of a firm
- 5.To assess the effect of stock splits on the value of a firm.
- 6.To assess the effect of stock repurchases on the value of a firm.
- 7.To assess the effect of risk hedging on the value of a firm.
- 8.To assess the effect of divestitures on the value of a firm.
- 9.To assess the effect of other financial strategies on the value of a firm.

This course aims to provide the students with the techniques to assess the effect on the value of a firm when it changes any of the financial strategies: financing, dividend, investment, IPO, stock splits, stock repurchases, risk hedging, and divestitures among others.

每週授課主題

- 第01週：會計與策略
- 第02週：如何創造卓越績效
- 第03週：對競爭者之競爭力分析
- 第04週：市場區隔利潤分析
- 第05週：顧客別利潤分析
- 第06週：跨國公司內部移轉計價與租稅策略
- 第07週：從附加價值會計觀點探討傳統財務報表分析
- 第08週：期中報告
- 第09週：價值鏈策略成本個案分析
- 第10週：從策略觀點探討邊際貢獻之缺失
- 第11週：利潤差異之策略分析
- 第12週：成本分析及管理控制個案分析
- 第13週：成本分析應考略策略因素之個案分析
- 第14週：分部管理制度之預算分法
- 第15週：分部管理制度之預算分法
- 第16週：作業基礎成本制觀念及案例
- 第17週：作業基礎成本制觀念及案例
- 第18週：期末報告

成績及評量方式

口頭報告：50%
平時作業及出席：50%

證照、國家考試及競賽關係

本課程無證照、國家考試及競賽資料。

主要教材

2.張進德(2002),策略管理會計,財團法人企業大學(教科書)

參考資料

本課程無參考資料!

建議先修課程

本課程無建議先修課程

教師資料

教師網頁：<http://www.cyut.edu.tw/~jinnderchang/>

E-Mail：jinnderchang@cyut.edu.tw

Office Hour：

星期二,第1~4節,地點:T2-815;

分機:7541、7541、7837

[\[關閉\]](#) [\[列印\]](#)

尊重智慧財產權，請勿不法影印。